黄连木果实中油体的发育 Page 1 of 1

文章快速检索

GO

高级检索

2011年12月21日 星期三

首页 | 期刊介绍 | 编委会 | 投稿指南 | 期刊订阅 | 留 言 板 | 联系我们

植物学报 » 2011, Vol. 46 » Issue (6):665-674 DOI: 10.3724/SP.J.1259.2011.00665

研究报告

最新目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索

<< Previous Articles | Next Articles >>

黄连木果实中油体的发育

王晓茹, 刘文哲**

西北大学生命科学学院, 西部资源生物与现代生物技术教育部重点实验室, 西安 710069

Development of Oil Bodies in the Fruit of Pistacia chinensis

Xiaoru Wang, Wenzhe Liu**

Key Laboratory of Resource Biology and Biotechnology in Western China, Ministry of Education, College of Life Science, Northwest University, Xi' an 710069, China

摘要 相关文章 参考文献

Download: PDF (887KB) HTML 1KB Export: BibTeX or EndNote (RIS) **Supporting Info**

摘要 黄连木(Pistacia chinensis)是一种重要的木本油料植物, 其果实中贮存着大量的油脂, 这些油脂分子主要存在于果皮、种皮和胚 的油体中。在光学显微镜下观察发现,果皮中油的积累开始于果实发育晚期,果皮开始变红时;种皮中油体的发育开始于果实发育早期; 胚中油体的发育开始于球形胚时期。透射电子显微镜观察结果显示,种皮和胚中的油体形成于内质网,而果皮中的油体则分别由内质 网、质体和液泡形成。尼罗红荧光标记显示,内质网形成的油体始终以独立单元的形式存在。种皮和胚中也贮藏蛋白体,但发育晚于油 体。果皮、种皮和子叶中都贮存少量的淀粉粒。

关键词: 发育 内质网 果实 油体 黄连木

Abstract: Pistacia chinensis is an important woody oil plant. We observed oil bodies in the pericarp, seed coat and cotyledon during fruit development of P. chinensis by optical microscopy and transmission electron microscopy. The oil content in the pericarp began to increase gradually when the fruit turned red. The oil in the seed coat accumulated in the early stage of fruit development. In the embryo, oil bodies first appeared in the globular embryo. Oil bodies appeared in the endoplasmic reticulum in seed coat and embryo. The oil in the pericarp originated from the endoplasmic reticulum, plastid and vacuole. The endoplasmic reticulum showed budded oil bodies. Nile red staining revealed oil bodies accumulated as small, separate units. Protein bodies were in the seed coat and embryo. The protein bodies developed later than oil bodies. A small amount of starch granules were found in the pericarp, seed coat and embryo.

Keywords: development endoplasmic reticulum fruit oil body Pistacia chinensis

Received 2011-05-04; published 2011-11-17

Fund:

能源植物黄连木果实高产和高含油量的繁育技术研究

引用本文:

王晓茹, 刘文哲,,黄连木果实中油体的发育[J] 植物学报, 2011, V46(6): 665-674

Xiaoru Wang, Wenzhe Liu, Development of Oil Bodies in the Fruit of Pistacia chinensis[J] , 2011, V46(6): 665-674 链接本文:

http://www.chinbullbotany.com//CN/10.3724/SP.J.1259.2011.00665 http://www.chinbullbotany.com//CN/Y2011/V46/I6/665 或

Copyright 2010 by 植物学报

Service

- ▶ 把本文推荐给朋友
- ▶加入我的书架
- ▶加入引用管理器
- ▶ Email Alert
- **RSS**

作者相关文章

- ▶ 王晓茹
- ▶ 刘文哲